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Vážení spoluobčané, 
v  sobotu 26.  8. 2023  se  v  Karlovicích po  obědě 

natolik setmělo, že se  rozsvítilo i  veřejné osvětlení. 
Velmi nepříjemný nádech hrůzy byl umocněn deštěm 
a  silným větrem. Netrvalo to dlouho, ale tentokrát 
se  po krátké vichřici škody objevily i  u nás. Naštěstí 
nedošlo ke  ztrátám na  lidských životech, ale 
na majetku. Převážně pak na některých nemovitostech 
a  na  lesních, pobřežních a  zahradních porostech. 
Některá údolí naší rozsáhlé obce nebyla vichřicí 
dotčena vůbec, jiná pak byla neprůjezdná a  bez 
telefonního s ignálu a  elektr ického proudu. 
K  odstranění stromů byla dispečerem Záchranného 
hasičského sboru Zlínského kraje vyslána skupina 
hasičů z Velkých Karlovic a z Karolinky, kteří pomáhali 
odstraňovat spadlé stromy. Pracovali v  sobotu 
do  večerních hodin a  někteří i  v neděli. Pomocnou 
ruku přiložili i  občané poškozených částí obce, 
převážně pak v  údolí Podťaté. Všem, kteří se  na 
odstranění škod podíleli moc děkuji. U  karlovských 
hasičů pak jmenovitě pánům: Tondovi Valigurovi, 
Radkovi Poláškovi, Tomáši Mikulíkovi, Vlastimilu 
Uherkovi, Milanu Podešvovi sen., Milanu Podešvovi 
mladšímu, Tomáši Uherkovi, Josefu Špalkovi, Zdeňku 
Dorňákovi, Martinu Pavelkovi a  Filipovi Mikulíkovi. 
Hasičské heslo: „Bohu ku cti, bližnímu ku pomoci“ bylo 
i tentokrát naplněno. 

V  rámci programu konference Knihovny 
současnosti, konané v Olomouci ve dnech 12. – 14. 9. 
2023  byly vyhlášeny výsledky soutěže Bibliotheca 
inspirans, kterou vypsala Nadace OSF spolu s Českou 
spořitelnou. Mezi jedenácti oceněnými knihovnami 
z celé republiky převzala cenu i naše paní knihovnice, 
Renáta Holčáková. Jedná se  v  krátké době o  třetí 
ocenění v řadě. Srdečně blahopřeji. 

A  u knihovny ještě zůstaneme. Budova knihovny 
a pošty v těchto dnech prochází stavebními úpravami, 
které pomohou snížit energetickou náročnost budovy 
a  změní její vzhled. Opravy se  provádějí za  plného 
provozu pošty (mimo 3 pracovních dnů, kdy byla 

uzavřena) a  také s prozatimním uzavřením knihovny, 
které bude ukončeno v  nejbližších dnech. Celá 
rekonstrukce bude trvat do konce listopadu letošního 
roku. Stavbu provádí firma TOMIreko, s.r.o. z Třebíče, 
k terá zv í těz i la ve  ve řejné soutěž i s  cenou 
5.889.713,43 Kč bez DPH. Nabídku do soutěže podalo 
sedm firem.  

K  uzavření knihovny muselo dojít z  důvodu 
zabezpečení knihovního fondu proti prachu                
a  z důvodu dalších drobných stavebních úprav 
ve  vnitřních prostorách knihovny, které usnadní její 
provoz. Čtenářům děkuji za pochopení a trpělivost. 

K  velkému úspěchu bych také rád pogratuloval 
panu Robertu Bambuchovi, který na mistrovství České 
republiky v  těžkém tahu chladnokrevných koní 
v  Pardubicích obhájil titul mistra České republiky 
z loňského roku. 

Zapomenout nemohu ani na  ogary z  truck trialu, 
jmenovitě Josefa Drozda a Zdeňka Horáka, kteří získali 
titul mistra ČR. Blahopřeji a  děkuji za  krásnou 
reprezentaci Velkých Karlovic. 

Je velmi motivující sledovat kolik máme vedle sebe 
nadšených, odvážných, nadaných a  dobrých lidí. 
I  takových, před jejichž obětavostí je třeba jen 
v  tichosti hluboce smeknout. Dnes mám konkrétně 
na mysli paní Lidušku Žitníkovou, která se už více než 
12 let s neskutečnou houževnatostí stará o svého velmi 
vážně postiženého syna. Nejen proto jsme se,  spolu 
s  Charitou Nový, rozhodli navrhnout ji na  ocenění 
„Pečovatel(ka) roku“. Myslím, že nebudu daleko 
od  pravdu, když řeknu, že ať už ocenění paní Lidka 
dostane či nikoli, velký obdiv od nás všech má již nyní. 

Na závěr mi dovolte popřát vám ještě hodně 
příjemných dnů tohoto babího léta a  vůbec krásný 
celý podzim… 

  

Miroslav Koňařík, starosta  

SLOVO  STAROSTY
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FOTOEDITORIAL

Zadejte nebo vložte text

Zadejte nebo vložte text

     Lid karlovský a jeho moudrost... 
                          ROBERT BAMBUCH   (45 let) 

      
 "Je to o předvídání. O symbióze člověka a zvířete. Stroj udělá, co 

mu přikážete. Ale ten kůň - pokud s ním nesoucítíte, nejste sehraní, 
tak to prostě nefunguje..."  

Snímek Josef Vrážel 
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA, MATRIKA

Jubilanti  
za III. čtvrtletí 2023 

80 let 
Vítězslav Kysučan 

Jana Drozdová 
Jiří Batrla 

Svatava Křenková 
Eva Kučerová 

Markéta Kedroňová 
Antonín Chuděj 
Václav Paprskář 

85 let 
Hilda Mikulcová 

Jiřina Koňaříková 
Marta Vašutová 

90 let 
František Pěcha 
Vlasta Kotyzová 

Více jak 90 let  
Josef Oravec 95 let 

VZPOMÍNKA 
Tatínku náš drahý, Bůh ti 
pokoj věčný dej. 

Dne 14. září  2023 uplynulo 
25 let od chvíle, kdy navždy 
zavřel své oči náš milovaný 

tatínek, dědeček, 
pradědeček 

a prapradědeček  
  JOŽKA DRIENOVSKÝ   

                                                   z Podťatého - Světlé.  
  
S láskou vzpomínají děti Anička, Majka, Pavel, Jožka, 

Eva, Karel, Fera, Darča, Zuzka, Iveta, Lidka, Emča 
a Zdeňa s rodinami.  

INZERCE 
Nabízím sušené bylinky: šalvěj, mátu, 

měduňku, bezinku, lipový květ.  

V případě zájmu  daruji  červené 
muškáty. 

Více informací na tel.: 571 444 305
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ZPRÁVY

DAŇOVÉ MILOSTIVÉ 
LÉTO I U NÁS  

INFORMACE Z   RADNICE 
•  Zahájeny byly výkopové a montážní 

práce ve Stavebním obvodu Miloňov, v 
rámci kterých dojde k vybudování 
splaškové kanalizace pro 12 rodinných 
domů. Hlavní práce budou ukončeny do 
konce letošního roku, terénní úpravy na jaře 
2024. Do konce roku 2023 bude položena  i 
splašková kanalizace v úseku křižovatka 
rozcestí Podťaté – firma Timber, s.r.o, na 
které se výše uvedená firma podílí (zajištění 
a úhrada výkopových prací ) . Dalš í 
prodloužení kanalizace do údolí Podťaté se 
projekčně připravuje. Obě stavby splaškové 
kanalizace provádí zhotovitel Petr Václavík, 
Nový Hrozenkov 705. 
  
• Dokončuje se rekonstrukce bytu po 

praktickém lékaři a byt v bytovém domě           
č. 683. 
  
• Byla ukončena třetí (poslední) etapa 

opravy plotu u hřbitova. 
  
• Proběhla výměna střešní krytiny na 

hasičském domě v Jezerném. 
  
• U s k u t ečn i l a s e o p r a v a m í s t n í c h 

komunikací. 
  
• Byla vybrána firma na zpracování 

doplňku územního plánu. 

• Zahájili jsme výstavbu autobusové 
zastávky na rozcestí Soláň směr Vsetín          
a také obnovili nátěr na budově zastávky 
naproti. 
  
• Byla zpracována studie na přestavbu 

sportovního areálu u základní školy. 

• Byla provedena oprava venkovního 
z á z e m í p r o s p o l e če n s k é a k c e n a 
fotbalovém hřišti. 
  
• Bylo provedeno odborné zhodnocení     

a ořez lípy u budovy pošty a u budovy 
Karlovského muzea. 
  

(red)

V souvislosti se zákonem o mimořádném odpuštění 
a  zániku některých daňových dluhů, který nabyl 
úč innost i dne 1 .  července 2023, schvá l i lo 
zastupitelstvo obce zapojení do  tzv. „daňového 
milostivého léta“ pro místní poplatky obce. Jedná 
se  o  místní poplatek za  komunální odpad, místní 
poplatek ze psů, místní poplatek za užívání veřejného 
prostranství a místní poplatek z pobytu. 

Daňové milostivé léto umožňuje: 
• odpustit příslušenství, tj. navýšení místního 

poplatku a  exekuční náklady, pokud o  to poplatník 
požádá a  zároveň zaplatí jistinu – původní výši 
poplatku. 

• zánik drobných nedoplatků na  místních 
poplatcích (tj. do výše 200 Kč). 

Odpuštění př íslušenství místního poplatku 
(na  žádost poplatníka) je určeno výlučně pro fyzické 
osoby, které do 30.  11.  2023 požádají o  odpuštění 
příslušenství poplatku, a: 

• ke  dni podání žádosti nebylo příslušenství 
(navýšení) poplatku zaplaceno 

• jistina – základní nedoplatek na  poplatku byl 
zaplacen do 30. 11. 2023. 

Zánik drobných nedoplatků na  místním poplatku 
(bez žádosti poplatníka) je určen pro fyzické 
i  právnické osoby a  týká se  poplatku i  jeho 
příslušenství, pokud: 

• vznikly do 30. 09. 2022 
• každý jednotlivý nedoplatek je menší než 200 Kč 
• v součtu nedoplatky nepřesahují 1 000 Kč. 
Vzor žádosti o  mimořádné odpuštění najdete 

ke stažení na stránkách obce.                                     (bh) 

KULTURNÍ CENTRUM 
Kinosál U Potockých dozná velkých změn. Celková 

rekonstrukce pod názvem: „Stavební úpravy 
a  přístavba objektu obecního kina na  víceúčelové 
Kulturní centrum“ byla zahájena předáním staveniště 
dne 25. 9. 2023. Stavbu převzali zástupci vítězné firmy 
Zlínská stavby, a.s. se  sídlem K Majáku 5001, 760 01 
Z l ín . Zv í těz i l i ve  ve ře jné soutěž i s  cenou 
38.299.119.12 Kč bez DPH, do které podaly cenovou 
nabídku čtyři firmy. Stavba by měla být dokončena 
do konce října příštího roku.  

Bližší informace o  rozsahu stavebních prací vám 
poskytneme v příštím čísle Karlovského zpravodaje. 

(red) 
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 Letošní ročník Bibliotheca 
inspirans ocenil celkem 11 
knihoven za  to, že pomáhají 
upevňovat komunitu. Knihovna 
ve  Velkých Karlovicích zaujala 
porotu tím, že se stala osobitým 
obývákem vesnice. 

 Vyhlášení proběhlo 12.  září 
v  O l o m o u c i n a  n e j v ě t š í 
knihovnické konferenci Knihovny 
současnosti 2023.  

„ V e ř e j n é k n i h o v n y 
považujeme za bezpečný přístav 
vědění, porozumění a  solidarity. 
Lidé, kteří v  nich pracují, často 
nápaditě podporuj í dobré 
s o u s e d s k é v z t a h y v  o b c i 
a  zapojují místní do  veřejného 
dění,“ uvedla Tereza Lišková z  Nadace OSF, která 
společně s  Českou spořitelnou ocenění Bibliotheca 
inspirans organizuje. Lišková zároveň dodává, že ji těší, 
že ocenění letos obdržela řada knihoven z  menších 
měst a obcí: „I menší knihovny jsou zdrojem inspirace 
pro celou síť, leckdy se  tam díky energii jednotlivců 
podaří uskutečnit věci, které se  mohou ve  větších 
organizacích prosazovat s obtížně, nebo vůbec.“  

Vedoucí knihovny Renata Holčáková k tomu říká:  
„Lidé tu bydlí na  samotách v  kopcích, a  když jdou 
do centra, většinou zamíří na poštu, k lékaři, a nakonec 
se  staví za  mnou. Mohou si dát kávu, potkají tu pár 
dalších sousedů, společně si popovídají a  zase jdou 
domů. Snažíme se  vlastně jen obnovit to, co kdysi 
bývalo normální: lidé se scházeli, protože si pomáhali 
na poli, pak si dali něco k  jídlu a slivovici a poseděli.“ 
Aby se  tu místní cítili dobře, vybavila knihovnu  
ušákem, vaky, polštáři, světýlky i  stolem s dobrotami. 
„Míváme často besedy a  posezení s  různými hosty, 
a lidem se pak většinou ani nechce domů. Připadají si 
tu prostě jako v obýváku.“  

Knihovnu ale milují i děti, pro které paní ředitelka 
chystá třeba Noc s Andersenem nebo jim pravidelně 
shání kostýmy. „Děti je milují, pořád se  tu převlékají, 
sháním je v second handech za pár korun. Také jsme 
tu měli nevyužité původní skříňky s  šuplíky, tak jsem 
do  nich začala schovávat různá překvapení. A  když 
jsou děti hodné, mohou si jeden šuplík otevřít.“  

V knihovně se také cvičí jóga, učí angličtina, děti tu 
mají k  dispozici bačkory, přebalovací pult, počítače, 
deskové hry a  velkou hernu. Lidé si tu mohou půjčit 

deštník nebo brýle na  čtení. A  po  plánované 
rekonstrukci se prý snad rozjedou i další věci. „Třeba 
příměstské tábory, pohádkové čtení, tematické večery 
nebo roboherna. Uvidíme, o co bude zájem,“ líčí 
Renáta Holčáková.  

„Knihovna působí v  obci plné horských samot. 
Zdánlivé drobnosti a osobnost paní ředitelky vytvářejí 
bezpečné útočiště, kde se místní mohou potkávat. Je 
to obývák obce, kde mají místo ti nejmenší i  ti 
nejstarší. Každý je tu vítán,“ ohodnotila knihovnu jedna 
z  předsedkyň poroty Bibliotheca inspirans Andrea 
Studihradová z České spořitelny.  

Tereza Lišková,  programová koordinátorka Nadace 
OSF  

  
 Bibliotheca inspirans 2023 je ocenění pro 

knihovny, které dokázaly skvěle pojmout svou 
komunitní roli v  obci. Získalo jej 11 knihoven: 
Knihovna J. M. Hovorky, Statenice; Knihovna 
města Ostravy, pobočka Přívoz; Knihovna Třinec; 
Knihovna U  Mokřinky, obec Mokré; Knihovna 
Ústeckého kraje, Masarykova veřejná knihovna 
Vsetín; Městská knihovna Beroun; Knihovna města 
Hradce Králové; Městská knihovna Litvínov; 
Městská knihovna Mikulov; Místní knihovna Velké 
Karlovice. Oceněné knihovny získaly mikrogrant 
ve  výši 10 nebo 20  tisíc korun, které využijí pro 
další rozvoj svých aktivit.  

Karlovická knihovna mezi jedenácti  v republice 

ZPRÁVY
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NÁZORY

Rok sem, rok tam 
Začal podzim a s ním i nový školní rok. Ten předchozí 
ukončila naše základka „u  kostela“ vydáním 
almanachu k 70.  výročí jejího založení. Zcela 
nepochopitelně, aniž by to v  něm vedení školy 
vysvětlilo, vyšel o rok později, tedy k 71. výročí. Škola 
totiž byla slavnostně otevřena 29. června 1952. Že by 
vedení vzdělávacího ústavu neumělo počítat 
do stovky?  

Za pozdvihnutí obočí stojí nejen obsah almanachu 
ale i občasný překlep, jenž člověk u publikace, kterou 
mají na svědomí učitelé opravdu nečeká. Stejně tak je 
zarážející neuvěřitelně nehezká titulní stránka 
almanachu, na  které je vidět jen zábradlí a  za  ním 
kopec. Přitom by bylo co fotit! Za bývalého ředitele, 
pana Karla Vašuta totiž prošla budova školy nákladnou 
přístavbou i rekonstrukcí a vypadá velmi hezky. Máme 
s e  t e d y č í m c h l u b i t , a l e n e c h l u b í m e s e . 
K  sedmdesátinám školy vyfotíme na  balkónu jeho 
zábradlí a dřevěný sloup. Proč?  

Co bych rád rozebral více, je kapitola „mimořádně 
úspěšných absolventů školy“, jejíž obsah mezi 
Karlovjany docela rezonuje. Předně si řekněme, že 
hodnotit něčí úspěch je velmi ošidné, jelikož to, co je 
pro někoho už úspěch, může být pro jiného v podstatě 
nezajímavá prkotina. Nechci tedy hodnotit výběr 
zařazených „mimořádně úspěšných absolventů školy“, 
ale nedá mi to, abych se nepozastavil u dvou. Jejich 
zařazení totiž mnohé vypovídá o dění v naší obci. Fakt, 
že ředitelka školy, paní Svatava Koňaříková je 
manželkou starosty obce, pana Miroslava Koňaříka, je 
všeobecně známý. Stejně tak jako fakt, že zřizovatelem 
základní školy je obec, a  tak pan starosta v podstatě 
šéfuje své ženě, což je situace velmi zapeklitá. Sice to 
není nic proti zákonu, ale myslím, že by s úspěchem 
obstálo tvrzení, že to tak trochu „odporuje dobrým 
mravům“. A  jak si všímám na  zastupitelstvech obce, 
pan starosta běžně hlasuje o  záležitostech týkajících 
se  školy, ač by se  správně měl hlasování zdržet 
s  odůvodněním, že je v  možném střetu zájmů. 
Ze  zastupitelů není zdaleka jediný, kdo takto hlasuje. 
Své blízké, kteří jsou zaměstnanci školy či sami jsou 
jejími zaměstnanci, má v  zastupitelstvu celá řada lidí. 
Tito všichni by se správně měli hlasování zdržet, avšak 
je otázkou, zda by jednotlivé body byly vůbec 
prohlasovány a  schváleny. Mimochodem, je zajímavé, 
že na  tento závažný problém neupozorňuje 
po  takovýchto hlasováních ani opozice, což jen 
ukazuje, jak moc je bezzubá. Ale zpět k  „mimořádně 
úspěšným absolventům školy“, mezi kterými nechybí 

ani dcera pana místostarosty Josefa Vašuta. Objevila 
se  tam proto, že její manžel vybudoval úspěšnou 
firmu? Nebo syn paní ředitelky a pana starosty, který 
působí jako lékař v Praze. Pirk, Pomahač, Pafko, Měšťák 
nebo třeba Šmucler, to jsou všechno jména 
symbolizující záchranu životů. Je to poslání a  být 
lékařem je určitě úspěch. Z určitého pohledu to tedy 
může být úspěch i  „mimořádný“. Jen mě zaráží, proč 
tedy v  almanachu nejsou všichni absolventi naší 
základky, kteří mají vysokoškolské vzdělání? A proč v ní 
schází ostatní absolventi, kteří mají lékařský titul? 
Copak paní ředitelka školy nezná pana MUDr. Karla 
Zvěřinu, který se  už desítky let stará o  zdraví našich 
dětí a některým jistě i zachránil život? K  jakému lékaři 
chodil její syn, když byl malý a kam chodí žáci z „její“ 
školy? V  almanachu schází i  spisovatelka a  naše 
knihovnice, tedy zaměstnankyně obecního úřadu, paní 
Renata Holčáková, která spolu s  knižními kalendáři 
napsala asi deset knih. Nechce se  mi věřit, že by 
vedení naší základky mělo tak špatný kulturní přehled 
a neznalo ji. A tak by se dalo pokračovat dál a dál…  

Za bývalého ředitele školy pana Karla Vašuta se 
50.  nebo 60.  výročí „dolní“ základky oslavovalo bez 
ročního zpoždění a  to tak, že v  Karlovském muzeu, 
které rovněž spadá pod obec, se konala zhruba měsíc 
výstava děl absolventů školy. Na  vernisáži se  sešla 
spousta Karlovjanů, kteří jsou roztroušeni po  celé 
republice a  při vzpomínkách na  časy dávno minulé, 
prožili hezké odpoledne. A  pokud se  nepletu, viděl 
jsem tam i pana starostu Koňaříka, který v  těch letech 
již byl místostarostou či starostou, takže ví, jak se kulatá 
výročí školy oslavovala v  minulosti. Pan ředitel Vašut 
této výstavě věnoval čas, absolventy sám obvolával 
a výstavu organizoval, protože mu na  lidech opravdu 
záleželo. Současná paní ředitelka se  rozhodla jít svou 
cestou. Výstava nebyla, společné setkání nebylo a lidé 
měli jen omezenou možnost v jednu neděli během tří 
hodin, a to ještě dopoledne navštívit školu a almanach 
vydala s  ročním zpožděním. A  to za  peníze nás, 
Karlovjanů. Z obecních financí udělala ředitelka školy 
malou reklamu svému synovi, dceři kamaráda 
místostarosty a  dalším spřízněným duším… Přitom 
pokud nechtěla dát mezi „mimořádně úspěšné 
absolventy školy“ všechny, kteří by tam být měli, tak 
tuto rubriku z almanachu mohla úplně vypustit a vůbec 
nic by se nestalo. Tedy, stalo by se… nebyli by tam ani 
syn a kamarádi… A takto to v naší krásné obci chodí již 
roky, a  proto si myslím, že je už na  čase si o  tom 
přestat šuškat, ale začít se  bavit veřejně a  chtít 
po  vedení obce, které platíme my všichni z  našich 
daní, vysvětlení, proč to tak je… 

Miroslav Graclík, spisovatel
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Kdo chce psa bít, hůl si vždycky najde

Z ALMANACHU... 
Když jsem byla pověřena sestavením almanachu k 70. výročí založení naší základní školy, přemýšlela jsem, 

jak bych se tohoto úkolu mohla zhostit. Navazovat na něco, co tu někdy bylo, je vždy obtížné… Ale chtěla jsem 
připravit almanach, který by byl něčím jiný, nový, zajímavý… Věděla jsem, že to nebude lehký úkol nejenom 
tematicky, ale i  časově, přesto jsem se  do toho pustila. Ze  svých zkušeností jsem věděla, že ve  Velkých 
Karlovicích byly vždy velmi chytré děti, tak mě napadlo, že by pro naše současné žáky mohlo být velmi 
inspirující, kdyby poznali skutečně naše bývalé žáky, kteří Velké Karlovice něčím proslavili. Chtěla jsem najít 
takové bývalé žáky naší školy, kteří svou prací a úspěchem přesáhli „náš okres, region, kraj i Českou republiku, 
a to v průběhu posledních několika let“. Jelikož nepocházím z Velkých Karlovic a nemám zde s nikým žádná 
rodinná pouta, oslovila jsem své starší i současné kolegyně, aby mi s tímto nelehkým úkolem pomohly. Byly 
velmi ochotné a tyto zajímavé osobnosti mi pomohly najít. Snažili jsme se najít zajímavé lidi z různých oborů 
a v úvodním slovu jsme se předem omluvili, že „jsme nezmínili všechny, kteří by si to zasloužili, a tímto se jim 
omlouváme“. Samozřejmě víme, že řada našich bývalých žáků je výbornými právníky, ekonomy, IT specialisty, 
lékaři, spisovateli, veterináři, malíři, řemeslníky, mistry různých oborů, obchodníky, lesníky, vychovateli, 
prodavači, knihovníky, politiky, zdravotními sestrami, osobními asistenty, sociálními pracovníky, pedagogy… 
Jsou mezi nimi také majitelé prosperujících firem, jež dávají práci dalším lidem. Jsou mezi nimi také ti, kteří 
byli a jsou výbornými rodiči, vychovali další generace skutečně hodnotných osob. Nebo takoví, kteří se starají 
o své různě znevýhodněné děti nebo jsou jenom „obyčejnými“ dětmi, které se na oplátku zodpovědně starají 
o své staré rodiče. A víme, že všechny práce jsou velmi obtížné. Vážíme si každé z nich a každého z našich 
absolventů.  

                                                                              Lenka Denkocy, učitelka 
(zúžená verze – almanach str .32)     

Jsem zvyklá na  otevřené jednání z  očí do  očí 
a  nemám potřebu zatěžovat okolí, obzvlášť 
v  obecním zpravodaji, slovy typu „co se  šušká, co 
docela rezonuje“. Pana spisovatele Graclíka musí 
vzdělávací ústav, jak nazval naši základní školu, a  již 
proběhlé červnové oslavy k 70. výročí jejího založení 
velmi trápit, a  to poměrně dlouhou dobu. Nezbývá 
tedy nic jiného, než aby ředitelka školy se  svými 
spolupracovníky pomohla toto „trápení“ ukončit 
objektivním vysvětlením:  

1. Vedení školy jednoznačně zdůvodnilo, a to včas, 
proč oslavy k 70.  výroč í nemohou probíhat 
k  aktuálnímu datu otevření školy již v  červnovém 
vydání školního časopisu Šipka č. 4 2021/22. Možná, 
než začne kritizovat, by se měl pan Graclík, lépe a více 
informovat. 

2. Ve  škole se máme opravdu čím chlubit. Jsou to 
především naše děti, žáci naší školy. V  pohledu 
pisatele jsem o nich nezaznamenala nic… Smutné. Že 
by slavnostní vystoupení žáků jednotlivých tříd 
u Karlovského muzea někomu uniklo? A co malí hosté 

z MŠ? Jistě by bylo co napsat a děti i žáky a tím i práci 
učitelů alespoň trochu ocenit. Nebo se  v  této době 
nosí jenom kritika a  neumíme pochválit? Naštěstí 
se  našlo mnoho rodičů i  hostů, kteří dokázali 
poděkovat, povzbudit a podpořit. Možná to byl přece 
jen úspěch? Teprve následně se  můžeme chlubit 
rekonstrukcemi či přístavbami a  je úplně jedno, který 
ředitel za nimi stál.  

3. Navštívit prostory školy bylo možné nejen v den 
oslav, kdy návštěvníky provázeli naši bývalí šikovní 
deváťáci, ale také ve  dnech následujících. Dokonce 
s možností nahlédnutí do výuky (informoval web školy 
i mé úvodní slovo před samotným vystoupením žáků). 
Stěžejní panely lze zhlédnout ještě nyní. Že by se pan 
Graclík opět dostatečně neinformoval? 

4. Odpoledne proběhlo ve  škole také setkání 
bývalých a  současných zaměstnanců s  dalšími 
pozvanými hosty z řad zastupitelů obce, Školské rady, 
okolních ředitelů apod. Za  pohoštění, které děvčata 
ze  školní kuchyně připravila, by se  nemusel stydět 
žádný hotel s vyhlášenou gastronomií. 

Pokračování textu na straně 10 
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Pokračování ze strany 9 

5. Chybějící výstava v  muzeu? Je nutné kopírovat 
věci neustále dokola? Kritizovat, že ten či onen neví, 
jak se  dělají oslavy/výstavy, je laciné. Co se  líbí 
jednomu, nemusí se  líbit druhému. Nakonec i  ta 
výstava byla. Výtvarný obor ZUŠ Karolinka, který má 
u  nás zázemí, prezentoval v  prostorách muzea svou 
činnost delší dobu. Originální a  nápadité žákovské 
práce s oslavami korespondovaly. 

6. Občasného překlepu v  almanachu, který šel 
bezplatně do  rodin našich žáků a mnohých jiných, je 
nám líto. Důrazně se však ohrazujeme k připomínkám 
o  svědomí učitelů. Překlepy se  stávají i  ve  velmi 
drahých knihách a časopisech.  

7. Obecní prostředky, které se plánovaly, nemohly 
vzhledem k rozsahu oslav stačit. Nepomohli kritici, ale 
sponzoři: maminky dnešních sedmáků, KVD Hovězí, 
dodavatelé naší školní jídelny, kuchařská výpomoc p. 
Radima Pavelky, cimbálová muzika Kyčerka, Jaromír 
Uherek, který se postaral o krásné fotografie (a to už 
poněkolikáté) zastupitel obce p. Aleš Frydrych a členky 
Unie rodičů. Že by tato realita svědčila o  špatném 
využívání obecních prostředků? 

8. Zaznělo také jméno paní knihovnice Renaty 
Holčákové s pozastavením se nad špatným kulturním 
přehledem vedení školy, protože neznáme její 
spisovatelskou činnost. Člověk nemůže znát vše. 
Omlouváme se! Zmiňován byl také MUDr. Karel 
Zvěřina, kterého znám nejen jako lékaře, ale předně 
jako velmi obětavého a moudrého člověka. Nevěřím, 
že by se  jej nějak dotkly uváděné nedostatky 
v almanachu. 

9. Úvodní fotografii jsme vybrali jako pohled z nové 
půdní vestavby do  krásného karlovského údolí. Tato 
vestavba tří nových učeben nevznikla za  bývalého 
pana ředitele, ale za současného vedení. Pro někoho je 
možná snímek nevhodný, pro někoho ne. Je to určitě 
věc názoru. 

Kamenem úrazu je však ona kapitola „mimořádně 
úspěšných absolventů naší školy“. S čím souhlasíme, je 
fakt, že pro každého je úspěchem něco jiného. Tvrzení, 
že zařazení jmen v této kapitole vypovídá o dění v naší 
obci, snad není nutné ani komentovat. Nebo že by 
lidé, o  které jste se  jmenovitě otřel, potřebovali 
skutečně nějakou reklamu z  obecních prostředků? 
Možná měla být kapitola uvedena slovy: píle, vůle 
a  hodiny práce jsou cestou, která může sice vést 
k  úspěchu, ale ten se  neodpouští a  může být 
i  potrestán… Různé sepsané spekulace nevedou 
k  ničemu dobrému, jen k  podněcování odchodu 
mladých z  Velkých Karlovic. O  způsobu výběru 
osobností bylo vyčerpávajícím způsobem informováno 
opět v samotném almanachu. Že by pan Graclík nečetl 
pozorně? A  tak se  lze jen těžko ubránit myšlence, že 
za „tím vším“ je vlastně „jen“ to, že se pana spisovatele 
dotklo neuvedení jeho jména v  almanachu. Za  sebe 
mohu říct, že pouze díky nutnosti mu odpovědět jsem 
se  seznámila s  jeho spisovatelskou tvorbou. Není to 
žánr, který bych vyhledávala.  

Mimochodem, z obecních prostředků nešla finanční 
podpora v tomto roce jenom např. na almanach školy, 
ale také nemalá podpora panu Graclíkovi na  vydání 
audioknihy p. Heleny Mičkalové O  čem si vyprávjajú 
Karlovjané. Jistě mu příprava této elektronické verze 
dala hodně práce. Také jsem audioknihu zakoupila pro 
potřeby výuky ve  škole. Otázka však zní, zdali kvalita 
tohoto produktu a  do  ní vložené obecní prostředky, 
důstojně reprezentují toto literární dílo a paní Helenu 
Mičkalovou. Přeji mu, aby hodnocení posluchačů 
a  sebereflexe z  jeho strany dopadly lépe než školní 
almanach.   

Svatava Koňaříková, ředitelka školy  
P.S.: Pokud by nestačily výše uvedené názory 

za mou osobu a vysvětlení prezentující názory kolegů, 
není problém, aby pan Graclík přijal pozvání 
do  sborovny, kde mu budeme k  získání dalších 
argumentů nápomocni. 

V naší škole už žáky 6.  třídy v rámci předmětu 
mediální výchovy učíme, jak rozlišit zprávy, které 
jsou objektivní a které subjektivní, jaké vlastnosti 
by měl mít novinář. S klidným svědomím můžeme 
osobní názor pana novináře, producenta 
a  spisovatele Graclíka považovat za  subjektivně 
zabarvený s ohledem na  to, že obsahuje výrazné 
nepřesnosti, domněnky a  opomíjí zásadní fakta 
a okolnosti.  

Jindra Paprskářová, učitelka mediální výchovy

Co se  týče záležitosti hlasování v  zastupitelstvu, 
tak je správné, že zaměstnanci školy a  jejich rodinní 
příslušníci hlasují. Důvod je ten, že do problematiky 
a potřeb školy vidí přece jenom mnohem více než 
ostatní zastupitelé. Zároveň cítím z  kolegů 
zastupitelů, kteří ve  škole vazby nemají, že 
se zajímají přímo u zdroje (tedy třeba u mě), jak to 
ve škole vypadá a co je potřeba řešit.  

Petr Koňařík, zástupce ředitelky školy
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Ještě několik slov osobních…  
Co však v  textu Rok sem, rok tam cítím já jako 

cílenou přidanou hodnotu, je tlak vyvíjený na  mou 
osobu a rodinu vůbec. Sdělování známého, že ředitelka 
školy je manželkou starosty, je už opravdu nezajímavé. 
Co však zajímavé je, jsou úsudky kolem obecních 
prostředků a péče o naše daně…  

V životě každý zastává několik rolí. Některé si vybírá, 
jiné jsou mu okolnostmi přiděleny. Roli manželky 
starosty jsem si nevybrala a rozhodně jsem jí nehodlala 
podřídit svůj život. Jít svou cestou je právo každého. 
Myslím, že se  nepředpokládalo, že budu čekat, jestli 
starosta přežije alespoň jedno volební období. Existuje 
manuál s návodem, jakou práci může manželka starosty 
bydlící v obci zastávat? Co odporuje dobrým mravům, 
každý vidí zcela jinak… Obzvlášť v  posledních letech 
jsem pocítila dobré mravy v  podobě výbušnin 
vhozených do  naší zahrady, vypálené díry v  plotě až 
po  anonymy, živení nepravd a  lží, práce autorů 
a  recitátorů „satir“ zacílených na  některé zastupitele 
obce. O  jakých dobrých mravech se  tedy vlastně 
bavíme? Tady už musí pokora stranou.  

Vazba starosta a  ředitelka školy (nebo opačný 
případ) je po právní stránce zcela legitimní a přípustná. 
Neseděla jsem se  založenýma rukama. Není se  proč 
omlouvat. Ředitelce ZŠ starosta rozhodně nešéfuje, 
protože není zaměstnancem obce Velké Karlovice. 
Pracovní pozice ředitelů škol je postavena poněkud 
jinak. V  pojmech pracovní vztah a  zřizovatel není 
orientace zase tak složitá. Že by byly tou zapeklitostí 
finance? Ani jeden pedagogický pracovník, tedy ani 
ředitelka, nejsou v  naší škole placeni z  obecních 
prostředků. Platy jdou přímo z  ministerstva školství. 
Základem je tabulkový plat dle odpracovaných let. Ne 
Miroslav Koňařík, ale rada obce hlídá řediteli osobní 
příplatek, příplatek za  vedení (ten je ze  zákona) či 
případné odměny a  drží se  striktně metodiky MŠMT. 
Z  obecních prostředků jsou hrazeny zcela jiné 
záležitosti. Mechanismů ke  kontrole financí je víc než 
dost.  

Dopisování v Karlovském zpravodaji v  tomto duchu 
je z  mé strany první a  zároveň i  poslední. Nejsem 
spisovatelka, ale vím, že žádná vysoká škola nenaučí 
člověka být člověkem. Mnohdy postačí zdravý selský 
rozum.                           

Svatava Koňaříková 

(Text  byl zveřejněn jako placená inzerce) 

NÁZOR

Dovětek  k celé "kauze"  
Tiskový zákon, kterým se  také náš obecní 

zpravodaj řídí, mimo jiné upravuje i  právo 
na odpověď.  

Dle odborné komentářové literatury je cílem 
práva na  odpověď zajistit každému jednotlivci 
možnost obhájit se proti určitým prohlášením, která 
jsou šířena masovými komunikačními prostředky 
a  která by mohla mít škodlivý dopad na  jeho 
soukromý život, čest a důstojnost.  

Vydavatel musí odpověď uveřejnit ve  lhůtě       
8 dnů od  včasně doručené žádosti, případně 
musí odpověď uveřejnit v  následujícím čísle 
periodického tisku.  

Vzhledem k  tomu, že Karlovský zpravodaj je 
čtvrtletník, stanovili jsme si, že budeme nabízet 
možnost odpovědi dotčené straně v tomtéž vydání.  

V  našem konkrétním případě diskuse kolem 
Almanachu a dalšího, bylo této možnosti využito.  

Proto přinášíme text pana Miroslava Graclíka 
zároveň s reakcí dotčených stran. 

Tolik na vysvětlenou. 

 Renata Holčáková, editor 
Karlovského zpravodaje 

VÝZVA  KOMPOSTÉRY 
Kdo z občanů by měl ještě zájem o 

kompostéry o objemu 2 tisíce litrů, prosíme 
přihlaste se na obecním úřadě.
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I  letošní léto bylo u Karlovského muzea ve  znamení 
tradičních a  tolik oblíbených akcí spojených 
s Karlovskou poutí.  

Ve čtvrtek 3. 8. se začali sjíždět „naši“ řezbáři na  již 
27.  ročník Setkání řezbářů. A  že jich i  letos bylo 
nemálo-úctyhodných jednadvacet. Cimbálová muzika 
Rozinka se  postarala o  skvělý hudební doprovod 
a vernisáž otevřela výstavu řezbářů jubilantů. Bohužel 
počasí nám tentokrát nepřálo, a  to od  samotného 
počátku. Přesto se  ještě podařilo úspěšně realizovat 
vystoupení ostravské skupiny BUTY, kterým byl 
zakončen páteční program u  Karlovského muzea. 
S  nedělním ránem bylo více než jasné, že o  letošní 
pouti budeme muset porušit tradici a  z důvodu 
extrémně nepříznivého počasí byl celodenní kulturní 
program zrušen.  

Stodola „v kurzu“  
V  úterý 16.  srpna byla v  amfiteátru Karlovského 

muzea zahájena autorská výstava Život v  přírodě. 
„Inspirovali jsme se  loňskou, hojně navštěvovanou 
výstavou o strašidlech, a rádi jsme podpořili myšlenku 
její autorky Verunky Koňaříkové, uspořádat výstavu 
v  podobném duchu, tedy interaktivně, i  letos,“ říká 
vedoucí IC Dagmar Stoklasová. Tentokrát, jak už název 
napovídá, je věnována přírodě a  jejím obyvatelům 
a  opět se  setkala s  velkým zájmem především 
u  malých návštěvníků. Shlédnout ji můžete ještě do 
15. října 2023. Stodola u Karlovského muzea se vůbec 
stává stále oblíbenějším místem celého areálu. Letos si 
zde své „Ano“ řekli další manželské páry. Zázemí 
stodoly využil také sbor dobrovolných hasičů u kostela 
a  po  čtyři večery během prázdnin promítal filmové 
novinky. Zájem o letní kino byl opravdu velký.  

Co nás čeká…  
• Vše se  v  našem areálu nyní točí a  připravuje 

na překrytí hlavní budovy muzea šindelovou střechou. 

Součást této velké akce bylo také odborné ořezání 
a upravení koruny staré lípy v blízkosti budovy.     

• Ve dnech 23. – 24. října v rámci celostátního týdne 
turistických a  informačních center jsme si pro naše 
návštěvníky i my připravili malá překvapení. 

• Připomínáme, že opět i  letos bude k  zakoupení 
tolik oblíbená karlovská vánoční baňka (její barva je 
tradičně překvapením), ale je také možnost si vybrat 
v naší nabídce zboží dárky pod stromeček. V prodeji 
jsou již kalendáře na příští rok 2024, a to jak stolní tak 
nástěnné od  autorů Radovana Stoklasy nebo pana 
Josefa Pavlína. 

(ic)

KULTURA

Historie ochotnického divadla ve Velkých Karlovicích  
Je to už více jak sto let, co několik Karlovjanů nacvičovalo první divadelní představení, které začalo psát historii 

ochotnického divadla v obci. Divadlo se  stalo součástí kulturních tradic a  vyhledávanou zábavou Karlovjanů. Ti 
se zájmem sledovali divadelní představení, nastudované ochotníky – dětmi, mladými i staršími herci. Jak všechno 
vznikalo, jaké nadšení panovalo mezi ochotníky, co všechno dalo i vzalo divadlo Karlovjanům, kdo byl režisér, jak 
a kde se nacvičovalo, se můžete dozvědět na připravované výstavě Historie Karlovského ochotnického souboru. 
Výstava bude zahájena v  rámci Kateřinského jarmarku 26.  listopadu 2023, ve 13  hodin vernisáží v  Karlovském 
muzeu. Přijďte zavzpomínat na  své oblíbené herce, zasmát se  vtipným momentkám z  divadelních kusů, 
připomenout si veselé i vážné chvíle z prostředí divadelního života.  

(jk) 

OD POUTI AŽ K VÁNOCŮM
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KULTURA

Charitativní festival Týden kultury na Valašsku, který 
pořádal v závěru srpna Resort Valachy, opět pomáhal. 
Symbolické šeky, každý ve výši 60 tisíc korun, převzali 
v  závěru festivalu od  pořadatelů a  herce Jaroslava 
Duška zástupci mobilního hospicu Strom života 
z Nového Jičína a rodiče Tomáše Koňaříka z Velkých 
Karlovic trpícího svalovou dystrofií.  

Tuto sumu pak ještě doplnily dobrovolné příspěvky 
od  samotných návštěvníků . „Jaroslav Dušek 
se každoročně vzdává části honoráře, i díky tomu jsme 
mohli opět pomoci tak velkou částkou. Letos ji 
významně navýšili návštěvníci, kteří přispívali 
do  kasičky nebo nákupem rukodělných výrobků 
na  stánku hospicu u  šapitó,“ přiblížil Tomáš Blabla, 
ředitel Resortu Valachy.  

Festival Týden kultury na  Valašsku letos nabídl 
během sedmi dnů devět představení v  cirkusovém 
šapitó na  louce pod hotelem Lanterna, nově 
se během něj konal i Rodinný den s programem pro 

děti a  atmosféru podtrhla každodenní hudební 
vystoupení v party zóně u šapitó.  

Festival se  letos konal posedmé a  za  tu dobu již 
pomohl mobilnímu hospicu a  dalším karlovickým 
rodinám celkovou částkou 1,4 milionu korun. Během 
sedmi let přinesl do Velkých Karlovic 67 představení, 
která zhlédlo 26 865 návštěvníků.                            (mž) 

Týden kultury pomohl nejen mobilnímu hospicu

Jak sa praví na Valašsku -  
po Karlovskej púti, fúká ze strnišť. 

To znamená, že se blíží podzim a s ním naše 
pozvání na novou výstavu dvou autorů, kterou jsme 
připravili, abychom obohatili vaši podzimní procházku 
o kulturní zážitek. 

Akademická malířka Božena Zlámalová  
narozena 17. 5. 1940 ve Zbirohu. 
Vystudovala střední uměleckou školu obor malba   

v Praze, kde pak dále pokračovala ve studiích na 
vysoké uměleckoprůmyslové škole u profesora 
Muziky.                 

Po absolutoriu se věnovala malbě, grafice                 
a realizaci interiérů. Po otevření univerzity třetího věku 
vede přes 30 let výuku malby. Ve svých obrazech se 
vyjadřuje pastelem, temperou nebo akvarelem              
s dokonalou lehkostí, půvabem i nostalgií, se silným 
vnitřním vyjádřením. 

Keramik Michal Plíhal  
narozen 1965 v Brně. 
Patří do nepočetné skupiny umělců, kteří dělají        

v Čechách japonskou techniku keramiky RAKU. Ti 
nejlepší se dají spočítat na prstech jedné ruky. Mezi 

nimi je Michal Plíhal jediný, kdo brilantně ovládá 
točířskou techniku. Tradice Evropy a duchovní síla 
Asie, to je logo, které má jeho keramika vtisknuté do 
svého těla.       

V zájmu RAKU nic nevyžaduj, nic neočekávej, 
neplánuj, buď si jistý změnou. Nauč se přijmout jiná 
řešení a preferuj hru intuice.                     (Paul Soldner) 

       Marcela Vajceová 

Podzimní čas v ateliéru u Hofmanů
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I  letos jsme školní rok v  knihovně ukončili 
pasováním prvňáčků. Děti paní učitelky Ilony 
Boháčové úspěšně absolvovali čtenářskou zkoušku 
a mohly být uvedeny do čtenářské lóže. Čekala na ně 
spousta malých pozorností a  dobrot. A  pak 
samozřejmě volná zábava, při které hrály hlavní roli jak 
jinak než kostýmy. Ale abychom byli spravedliví, také 
knihy všech žánrů.  

V  pondělí 24.  července pak byla knihovna 
uzavřena, aby její prostory mohly být připraveny 
na výměnu oken a také další vnitřní úpravy, které jistě 
přispějí k  ještě větší spokojenosti návštěvníků 
i zaměstnanců.  

Byť mimo knihovnu ani tak jsme nezaháleli. 
Objednávali knihy nové, ale také prali a žehlili – hračky, 
plyšáky, kostýmy, atd. atp. a přesazovali a opečovávali 
naše pokojové květiny.  

A samozřejmě obalovali učebnice. Tuto naši službu 
využívá stále více zájemců, a to dokonce i přespolních.  

Taky jsme se  školili a  sondovali co a  jak dělají 
v  jiných knihovnách, čím bychom se  mohli dále 
inspirovat, co vám nabídnout.  

Nápadů je spousta. Budeme rádi, dáte-li nám 
vědět, zda byste měli o některý z nich zájem. Nebo 
nám nabídněte své vlastní. 

Naše tipy: 
- možnost pohlídat děti  
- Roboherna i s virtuální realitou  
- pravidelné pohádkové večery pro děti 
- čtenářský kroužek 
- příměstský tábor 

Ovšem jednu věc můžeme říci s naprostou jistotou 
již nyní. A to, že i  letos se bude v knihovně cvičit tolik 
oblíbená jóga a  také vyučovat angličtina. Kdy přesně 
dáme včas vědět. Stejně tak o  tom, od  kdy bude 
knihovna opět v provozu.  

Více informací na  tel. čísle 603  269  144, nebo 
na mailové adrese: knihovna@velkekarlovice.cz. Budu 
se  těšit na  vaše postřehy ohledně nových činností, 
které by bylo možné realizovat v naší knihovně. 

Renata Holčáková, knihovnice 

Přibudou další služby v naší knihovně?

KNIHOVNA
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KARLOVSKÝ TROJLÍSTEK INFORMUJE

MATEŘSKÁ ŠKOLA

Ani jsme se  nenadáli a  prázdniny jsou ty tam. 
V  letošním školním roce 2023/2024 jsme přivítali 
do  nově vymalovaných a  voňavých tříd 68 dětí, 
z  toho 19 nově příchozích a 23 dětí s  povinným 
předškolním vzděláváním – příprava na nástup do ZŠ. 

Třídu Berušek navštěvuje 18 dětí. Celým rokem je 
budou provázet a pečovat o ně paní učitelky Veronika 
Valchářová a Elisabeta Sibalová. Od 1. 9. 2023 ve třídě 
Berušek pomáhá jako školní asistentka paní Monika 
Válková.  

U Včeliček to letos opravu zabzučí jako ve  včelím 
úlu. O 26 dětí se budou celý rok starat paní učitelky 
Jana Židová a Jarmila Dukátová.  

Do  třídy Motýlků k  paním ředitelce Mgr. Janě 
Maňákové a paní učitelce Ivě Podešvové letos zavítá 
24 dětí. Společně s  nimi bude o  děti pečovat také 
asistentka pedagoga Ing. Petra Mierzwická. Novou 
posilou do  našeho školkového týmu je paní Helena 
Vašutová, která byla přijata na  pozici uklízečky 
a pomocné kuchařky. 

Věříme, že jsme čtvrtého září zahájili nový školní 
rok, který bude pro nás, ale hlavně pro vaše děti 
rokem plným krásných zážitků a  hezkých chvil 
strávených nejen při společných akcích. Na  závěr 
bychom vám, kteří čtete tyto řádky, chtěli popřát 
za  celý kolektiv mateřské školy pohodový a  sluncem 
zalitý podzimní čas. 

Veronika Valchářová, Elisabeta Sibalová 
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Dvacáté století – století plné změn a  násilí. 
Do  každodenního života lidí zasáhl fanatismus, 
strach, bezpráví a  teror. Co to udělalo s  povahou 
člověka? Co se  musí s  člověkem stát, aby se  z  něj 
stala zrůda? A jak se z člověka stane hrdina?  

Téměř každý Karlovjan ví, kam má jít, když se řekne 
ke  Zhofovi, ale málo, kdo ví, kdo byl pan Zhof a  jak 
silný životní příběh je s  osudem tohoto člověka 
spojen. Bohumil Zhof se narodil 1. 1. 1928 v Hovězí, 
bydlel s  rodiči a  dvěma sourozenci v  jednom 
z  nejstarších domů na  Hovězí, čp. 5. Jeho maminka 
dělala porodní asistentku a  tatínek pracoval 
ve sklárně.  

Bohumil neměl idylické dětství, těžká práce 
na  hospodářství ho netěšila, i  z toho důvodu byl 
aktivním členem Sokola a Orla.  

„To pěkné, toho bylo strašně málo. Nebyla 
svoboda, museli jsme posluchať, byl to řád, ale přežili 
jsme to. Na  osvobození jsme čekali, pěkné to bylo, 
protože nás osvobodila naša armáda – Svobodovci.“  

Po skončení války se  vyučil obchodníkem a  v té 
době zdědil po otci i hospodářství, o které se musel 
tehdy osmnáctiletý Bohumil starat. Společně 
s kamarády Františkem Oravcem a Josefem Pavelkou 
z  Velkých Karlovic se  scházeli na  Oravcově chatě 
ve Velkých Karlovicích. Zde se  vzdělávali, debatovali, 
tancovali, zpívali, cvičili a  sdíleli své společné 
demokratické a  vlastenecké ideály. Únorový převrat 
v  roce 1948 a přicházející změny pocítili v okamžiku, 
kdy se dozvěděli, že Orlové mají zákaz se scházet.  

„Potom už začínali útočit na  ty, co měli majetek, to 
byli obchodníci a  ti, co měli větší statky nebo 
hospodářství, ale furt to bylo takové normální. Začalo 
to tím, že zlikvidovali spolky. Orel byl takový hlavní 
a silný spolek – kultura i tělovýchova a to zlikvidovali.“  

Omezení činnosti komunistickým režimem nesli 
místní členové Orla nelibě a  zákaz scházet se, 
ignorovali. Orelská pouť na  Svatý Hostýn proběhla 
v  srpnu 1948, setkalo se  zde 120  000  lidí, byla to 
největší demonstrace, na  které se  podílel také 
Bohumil Zhof.  

„Lidé se tehdy nebáli. Volali tam: Chceme svobodu, 
ať žije svobodná republika! Už jsme poznali, že je to 
zle, StB nás vyhánělo a potom začalo vyšetřování.“  

Pravděpodobně nejistá doba přilákala tak velké 
davy na toto poutní místo, avšak byli zde i agenti tajné 

Bezpečnosti. I  to se  místním orlům později stalo 
osudným.  

Zhof, Oravec, Pavelka, Slavík a  další uspořádali 
1. ilegální sjezd Orla Horního Vsacka. Ve skutečnosti to 
bylo smažení vaječnice na svatodušní svátky na chatě 
u  Oravců. Účastnilo se  ho však asi 30 členů Orla 
včetně člena ústředního vedení Orla Slávka Koukala. 
Zaměřili se na ilegální protistátní činnost, která v praxi 
obnášela zejména zhotovování protirežimních letáků 
a  jejich následnou distribuci mezi obyvatele, 
za účelem vzbuzení protirežimních nálad. Chtěli také 
sestrojit vysílačku a  „bojovat“ proti komunistickému 
režimu, nepodařilo se  jim sehnat dostatek dílů, tiskli 
tedy alespoň letáky pod názvem Blaník, 600 kusů 
se podařilo zhotovit na faře ve Velkých Karlovicích.  

„To bylo upozornění, že si lidé mají dát pozor na to, 
co bude a  co budou komunisti lidem dělat. Jen aby 
byli informovaní.“  

Letáky skupiny Blaník nesly názvy: „Katolický lide; 
Národe suď a  odsuď. Ty se  neboj.“ Citace Jana 
Masaryka a Edvarda Beneše.  

Povaha není "od Boha"

HISTORIE
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„Jako mladí jsme chodili na  Oravcovu chatu 
v Karlovicách, byla tam aj taková restaurace a tam jsme 
chodili tančit, už před únorem. Oravec se potom snažil 
utéct přes hranice na západ, když už tušil, že je zle, ale 
nepodařilo se mu to, StB ho chytla, vyslýchala, mučila. 
Stejně tak Plánka chtěl na  západ, to byl student 
gymnázia a ten byl nejaktivnější, taky ho chytli.“  

Právě aktivita spolků s  křesťanským zaměřením 
se  nes lučovala s  nově nas to lenou fi lozofií 
komunistického režimu, a  tak se  komunisté tuto 
skupinu mladých a  demokraticky smýšlejících lidí 
rozhodli zlikvidovat.  

Na Oravcovu chatu nastražili zbraně a vytvořili si tak 
důvod k  zatčení jednotlivých členů této skupiny. 
Během akce Hrad, při níž StB zatýkala ve  Velkých 
Karlovicích, bylo místním Orlům podle archivních 
materiálů zabaveno na  Oravcově chatě sedm 
vojenských pušek (z  toho pět samopalů), jedna 
flobertka, tři sta kusů nábojů, jeden kulometný pás 
s náboji a pět set kusů nábojů do  samopalu. Zbraně 
byly do  chaty nastrčeny přímo pracovníky Státní 
bezpečnosti, ti chtěli ve  zkonstruovaných procesech 
konfrontovat a  zneškodnit orelské vedoucí osobnosti 
a další členy zastrašit.  

V první fázi zavřeli Josefa Plánku a Františka Oravce. 
Dne 27.  12.  1948  si StB přijela pro Bohumila Zhofa. 
Na Vsetínském zámku ho vyslýchala hradišťská státní 
bezpečnost. Ještě ten den zavřeli dalších 10 lidí.  

„Byli dva, přivázali mě na postel, vzali si pendreky 
a  mlátili mě do  bezvědomí, potom jsem musel vstát, 
cvičit, skákat a  opakovalo sa to. Já jsem jim nadal 
do  gestapáků, a  tak si na  mě vytáhli elektrickou 
mašinku, to bylo hrozné, z  toho člověk skončil, to si 
nedovedete představit. To člověk přestal vidět, slyšet. 
Já jsem byl první na výprask. KSČ se přišlo podívat, jak 
mě mučí, nejméň 40 lidí. Ukázali, jakou mají sílu a moc. 
Někteří, jak to viděli, tak se na to nemohli dívat, Dvořák 
ty svoje odtáhl. Nejhorší byl Hlavačka, to byl hlavní šéf, 
potom Grebeníček, Čáň, Mareček, Hýl….“  

Soud proběhl s  devíti obžalovanými včetně 
Karlovjanů v  květnu 1949. František Oravec byl 
odsouzen a dostal čtyři roky, které si odpykal na šachtě 
v Jáchymově.  

Mezi odsouzenými byl i  Jožka Plánka z  Malých 
Karlovic, nadějný student gymnázia na Vsetíně, mučili 
ho, převáželi ho z  jednoho vězení do  druhého, 
odsouzen byl na  čtyři roky. Jožku Plánku po  třech 

letech práce v  uranových dolech zabila nevybuchlá 
nálož, pochován je ve Velkých Karlovicích.  

Pan Zhof byl následně odsouzen za zločin přípravy 
úkladů a spolčování se proti republice. Trest si odpykal 
v  lágrech při uranových dolech na Jáchymovsku, kde 
byl 18  měsíců a  následně 25  měsíců u  PTP. Další tři 
roky těžké práce opět v  dolech. Od  roku 1951 
pracoval jako havíř v  černouhelném dole Dukla 
na  Karvinsku. Celkem 7  let nucených prací. O  této 
době řekl:  

„My jsme nebyli lidi. Já jsem měl ale veliké štěstí, 
tomu šéfovi jsem říkal, že jsem byl v Jáchymově a  že 
můj vedoucí byl slušný člověk, a  to byl jeho kamarád, 
takže jsem měl plus, dal mi dobrý posudek.“  

V  roce 1956, pod pohrůžkou dalších perzekucí, 
donutila StB pana Zhofa podepsat spolupráci. Po třech 
letech nakonec bezpečnost usoudila, že je pro ně 
nevyhovující, a spolupráci ukončila. Po více než deseti 
letech od zatčení si konečně mohl vydechnout. 

 Ještě v době, kdy si odpykával sérii trestů v lágrech 
a  u PTP, komunisté rodině vzali hospodářství, bratr 
Oldřich emigroval na Západ. Z nejbližší rodiny zůstala 
jenom sestra Anna, která z politických důvodů přišla 
o práci učitelky.  

Bohumil se  vrátil na  rodné Vsetínsko a  žil zde až 
do své smrti v roce 2022. Pracoval nejdříve na Hovězí 
v  Jednotě, potom na  Bystřičce v  hotelu a  poté 
ve  Velkých Karlovicích v  nově otevřené průmyslové 
prodejně.  

„V  roce 1957  se  to otevřelo. Kovomat, drogérie, 
hutní materiál, nábytek a jiné. Když jsem tam nastoupil, 
to byla prázdná hospoda – já jsem tam sám začínal, 
rozjel jsem to a potom už nás tam bylo sedm.“  

Vyšetřovatelé StB Alois Grebeníček, Ludvík 
Hlavačka, Alois Čáň nebyli za  brutální činy, mučení 
fyzické i psychické, nikdy stíhání ani odsouzeni a dožili 
se  vysokého věku. Průmyslový obchod, kde se  říká 
U  Zhofa nebo také U  Kumbára je stále v  provozu 
a patří neodmyslitelně k Velkým Karlovicím i poté, co si 
prošel nedávnou moderní přeměnou.  

Jitka Petřeková  

P. S.: Panu Františku Oravcovi velmi děkuji 
za cenné vzpomínky..

HISTORIE

Povaha není "od Boha"
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Poslední srpnový den byl u  nás ve  znamení oslav 
a  společného setkání. Odpoledne jsme se  sešli 
na zahradě "domečku" na Čubově, abychom oslavili 
20.  výročí otevření Domu pokojného stáří Charity 
Nový Hrozenkov.  

Sešlo se  nás opravdu mnoho, a  proto děkujeme 
všem, kteří pomáhali s přípravami. K občerstvení naše 
holky napekly frgály, buchty, sladké i  slané pečivo. 
Hlavním chodem byly kuřecí řízky na přírodní způsob, 
za  které děkujeme Janu Černockému, s  chlebem, 
který jsme rovněž obdrželi darem od Pekárny Kulčák 
Nový Hrozenkov, a zeleninou.  

Po  milém úvodu vedoucí "domečku" Lenky 
Kopřivové nás přivítala i bývalá paní ředitelka Danuše 
Martinková. Uvedla ji současná paní ředitelka Lenka 
Vráželová a  také jí předala hezkou květinu. Program 
byl bohatý a pestrý.  

Svou poezii nám přišla zarecitovat paní učitelka Iva 
Zapalačová, po  které následovala barmanská show. 
Láhve a  sklenice létaly do  vzduchu, ale zkušený 
barman a  žonglér Kuba Orel jejich obsah nevylil. 
Po  vystoupení se u  baru vytvořil hlouček, kdy 
převážně mixoval sladké drinky bez alkoholu pro naše 
nejmenší návštěvníky. K  tanci a poslechu nám zpíval 
smíšený pěvecký sbor Hafera a  hrála Helena a  její 
tygři, která tentokrát vyměnila tygry za kočky.  

Děkujeme všem, kteří se  podíleli na  programu. 
Děkujeme vzácným hostům, že naše pozvání přijali 
a  přišli za  námi. Přišly i  děti a  vnoučata našich 
uživatelů a  kolegyň. Jsme vděční, za  takovéto 
mezigenerační setkání a myslíme si, že si každý našel 
něco, co ho bavilo a  těšilo. Smíchem byla naplněná 
celá zahrada.  

Během oslavy si děti mohly nechat na  obličej 
namalovat nějaké zvířátko či postavičku. V jednu chvíli 
mezi živými zakrslými králíčky ve  zvířecím koutku 
běhali tygříci, motýlci, kočičky i spidermani.  

Děkujeme také za  modlitby pro tuto významnou 
oslavu, protože ještě chvíli před začátkem lilo jako 
z  konve, ale pak se obloha rozzářila a  až do  večera 
nám svítilo slunce.  

Naše Charita byla na  zahradě jednou rodinou, 
lidmi, kterým je spolu dobře, lidmi, kteří si mají stále 
co říct. Během celého odpoledne se  na slavnosti 
vystřídalo celkem 136 dospělých a 41 dětí. 

(ih) 

CHARITA

Zahradní slavnost k 20. výročí otevření "Domečku"
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Hřbitov. Místo posledního odpočinku našich 
blízkých, místo ticha, bolesti a vzpomínání… Je takový 
i ten náš karlovský?  

Jako malý kluk jsem rád s  babičkou chodíval 
na hřbitov, který mě lákal nádherně osázenými hroby, 
plnými pestrobarevných květů, jenž svou vůní vábily 
všelijaké hmyzí tvorečky. Na  slunci se  krásně leskly 
zlatem vymalované pomníky, z  nichž mne pozorovalo 
plno neznámých tváří. Potkávali jsme řadu starých lidí, 
kteří mi vždy kladli na  srdce, chovat k  hrobům svých 
předků úctu, věnovat jim modlitbu a vyslovit díky za to, 
že právě kvůli nim tu dnes stojím.  

Celé roky pozoruji jeho proměny, přibývající jména 
na  pomnících těch, kteří ke  mně kdysi promlouvali. 
Pokorní, prací zničení lidé, hluboce oddáni svým 
předkům, zdejšímu kraji a  víře jež 
všechny pojila. Po životní pouti nalezli 
na  hřbitově pokoj a  nic už je zde 
netíží…  

S  rostoucím turistickým ruchem 
v  naší obci, zvláště během letního 
období, a  zájmem návštěvníků 
pozorovat krásu našeho malebného 
kostelíku, se  z  karlovského hřbitova 
stalo velice rušné místo. Při své cestě 
za  letní brigádou, jsem dennodenně 
svědkem toho, jak to na  hřbitově a  v kostele vypadá. 
Turisté pobíhají mezi hroby našich blízkých a hledají to 
nejvhodnější místečko k  pořízení fotografií kostela. 
Mnozí se dokonce neštítí vylézt na obruby hrobů, aby 
stavbu kostela zachytili z  co nejlepší pozice. Je tak 
narušována důstojnost celého hřbitova a  chvilka těch, 
kteří přijdou na hrob svých blízkých zavzpomínat.  

Po procházce hřbitovem a uspokojení fotoaparátu, 
zamíří turisté ke  dveřím kostela, kde se  jich ujímají 
pověření průvodci. Většina návštěvníků stále nechápe, 
že vstupují do  KOSTELA, a  ne do  muzea, a  musí tak 
respektovat určitá pravidla a dodržovat jimi patřičnou 
úctu k Bohu.  

Chápu, že každý není věřící, tudíž ani neví, co 
se  v  kostele sluší a  patří. Pro takové případy je 
v  chodbě kostela umístěna informační tabule, která 
například informuje o tom, jaký oděv by návštěvníci při 
vstupu na sobě neměli mít. I za horkých letních dnů je 
nepřípustné vcházet do kostela s nezahalenými rameny 
a  koleny. Podotýkám, že nejde o  jakési „buzerování“ 
ze stran průvodců, ale o úctu k Bohu, která se neodvíjí 
od toho, jaké je zrovna počasí.  

Mnozí turisté argumentují tím, že nejsou v  Itálii, 
doba středověku již skončila atd. Já na  to říkám, že 

v  Itálii i u nás v Karlovicích vyznáváme stejného Boha 
a  nezáleží na  tom, v  jaké zemi se  zrovna nacházíme. 
Ptám se  jich, kdo by například v kraťasech a nátělníku 
šel na představení do národního divadla nebo audienci 
k prezidentovi…? Někteří po upozornění, skloní hlavu, 
řeknou si, že přijdou jindy, s  pokorou a  pozdravem 
odejdou. Druzí se  s  vámi budou dohadovat a  urážet 
vás, že po nich chci jakési nesmysly a celá víra a Bůh 
jsou jen výmysly lidí, kterými jsem poblázněný.  

Člověka to zamrzí, ale nevyvede mě to z míry. Říkám 
si, co z takových lidí mám? Z čeho je mně ale smutno, 
že lhostejný přístup k víře a našemu kostelíku má i řada 
Karlovjanů. Přitom kolik z nich nechalo pokřtít své děti 
a u samotného křtu slibovali, že je budou v křesťanské 
víře dále vychovávat. Jakmile však akt křtu skončí, už je 

v  kostele zase nevidíte. Někteří 
se v něm ještě objeví za pár let, 
kdy vedou děti k  prvnímu 
svatému p ř í j ímání . Pak s i 
odškrtnou poslední kolonku 
„rodinné tradice“ a  na  celý 
kostel rázem zapomenou. Přijde 
mi, že mnozí ani neví, co právě 
z í ska l i a  svátos t i – k řest , 
biřmování a svaté příjímání spíše 
berou jako kulturní dědictví, 

příležitost k rodinné sešlosti a dobrému obědu.  
Ti, kteří si myslí, že mší svatých se  stačí účastnit 

jenom o Vánocích, Velikonocích, Karlovské pouti atd., 
zřejmě neznají Pánovo třetí přikázání „Pomni, abys den 
sváteční světil“, tím nejsou však myšleny jenom neděle, 
ale veškeré křesťanské svátky. Při jejich oslavách, se tak 
teprve pozná, kolik lidí bere své sliby před Bohem 
opravdu vážně. Co mě vždycky fascinuje, jsou akce 
hasičů a myslivců. Za velké slávy se nahrnou do kostela 
a  ze  mše svaté v  jeho malebném prostředí mají 
ohromnou parádu. Kolik členů z oněch spolků by však 
do  kostela za normálních okolností skutečně zavítalo? 
Co mi hlava nebere, je chování lidí, kteří se  druhým 
smějí, že chodí do kostela na  „oplatky“ a věří jakýmsi, 
a  pak takové lidi vidíte na  zmíněných akcích, sedět 
v  předních lavicích. Říkám si, proč ty nesmysly chodí 
poslouchat, když jim nevěří?  

Nechtěl jsem tímto textem nikoho urážet či snad 
kritizovat, ale pouze vyjádřit fakt, jak se  mnohé věci 
mají. Konec konců, je to věc každého z  vás. Stát 
za pravdou je někdy těžké aneb jak kdysi pronesl jeden 
nešťastník: „Život marný boj, mír až na věčnosti…“                           

Zdeněk Drienovský ml.

Zamyšlení o karlovském hřbitově a kostelíku

FARNOST
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Po úspěšném a  tradičním Výletě v  přírodě 
na výletišti pod školou v Podťatém jsme se rozhodli, že 
bychom letos poprvé uspořádali i  posezení 
s grilováním pro naše členy a  jejich rodiny, příznivce 
našeho sboru, a i pro ty, co jdou jen kolem a zastaví se.  
Celá akce se  nesla za  zvuku kytary a  zpěvu mladé 
a nadějné hudebnice a snad i budoucí členky našeho 
sboru. Pivo správně chutnalo, grilované maso 
a  špekáčky voněly celým podťatským údolím, a  to 
společně přilákalo nejednoho návštěvníka. Velmi rádi 
bychom tuto akci zopakovali i  příští rok, klidně 
i ve větším formátu.  

Naše mládež, opojena výsledky z  jara, nasadila 
ještě vyšší laťku a reprezentovala Karlovice nejen v ČR, 
ale i v Polsku a na Slovensku. Rozšířila řady pódiových 
umístění a  svými výsledky se  dopracovala pozvánek 
na  prestižní závody v  disciplíně TFA nejen v  naší 
republice. V  této chvíli již máme na  kontě letošního 
roku cca 8 zlatých medailí a několik druhých a  třetích 
míst. V současné době máme před sebou závody jen 
na úrovní kraje a další závody na Slovensku.  

Není to ovšem jen o sportu. Během prázdnin naše 
členka Marie dokončila devítiměsíční kurz ve Vsetínské 
nemocnici, kterého se  zúčastnily jen 2 mladé hasičky 
z  celého okresu, dále týdenní plavecký kurz, branný 
závod v  Olomouci a  další. Nic z  toho by nešlo bez 
podpory velkých firem a obecního úřadu, jejichž loga 
a znak nosíme hrdě na našem dresu.                     ( HzP) 

V Podťatém "zadělali" na novou tradici

SPOLKY

Hasičský víkend 
Druhý červencový víkend jsme u  hasičské zbrojnice 
v Tísňavách uspořádali 3 tradiční soutěže. Jako první 
odstartovala soutěž mladých železných hasičů 
v  pátek od 17  hodin. Závod přivítal 78 závodníků 
z  ČR i  ze  Slovenska v  kategoriích přípravka, mladší 
děvčata, mladší chlapci, starší děvčata, starší chlapci. 

 Pořadatelům se  podařilo ve  svižném tempu 
zvládnout dva pokusy u  každého závodníka, z  nichž 
lepší se  počítal do  konečného hodnocení. Příjemné 
atmosféře dopřálo kromě velké návštěvnosti 
a hlasitého povzbuzování dětských závodníků, rodičů 
a  trenérů i pěkné letní počasí. Po zdárném ukončení 
dětské soutěže a  přestavbě trati na  dospělý závod 
jsme ve 21  hodin odstartovali 3.  kolo Zlínské ligy 
železných hasičů nočním TFA. Účast 71 závodníků 
v  kategoriích ženy, muži, muži 35+ a  master dávala 
tušit, že se  soutěžní zápolení protáhne do  ranních 
hodin. Velmi pěkné výkony závodníků na  trati 
a  pořadatelů v  zázemí však závodu udávaly rychlé 
tempo. Klaplo nám i  počasí, které motivovalo 
početnou fanouškovskou základnu k  setrvání 
u  dobrého jídla, pití a  zábavy po  celou teplou letní 
noc. V  neděli od 11  hodin se  na stejné místo 
ke zbrojnici v Tísňavách sjely sedmičlenné týmy mužů, 
žen veteránů na 37.  ročník soutěže „O Valašský širák“ 
v požárním útoku. I  tento den byl parný, a  tak přišlo 

osvěžení v  kádi s  vodou závodníkům vhod. Na  tento 
tradiční závod do kopce dorazilo 25 družstev. 

Výsledky domácích závodníků z dětského TFA: 
Přípravka – 1.Ella Navrátilová, 2. Nella Strmisková. 
Mladší děvčata 13. Adéla Navrátilová. Mladší chlapci 1. 
Jiří Zeman, 13.Vojtěch Smazal, 14. Samuel Doležel, 16. 
Ondřej Zeman. Starší děvčata 1. Nela Doleželová, 4. 
Veronika Bortlová, 8. Natálie Tomková, 10. Anna 
Smazalová 

Výsledky domácích závodníků noční TFA: Ženy 
5. Lucie Bortlová, 9. Eva Vojvodíková 

Výsledky O  Valašský širák: Muži 1.Slušovice 
2.Valašská Polanka 3. Trojanovice. Ženy 1.Rokytnice B 
2. Dolní Bečva 3. Rokytnice A. Veteráni 1.Velké 
Karlovice 2. Krhová 3. Ublo. 

Lukáš Vojvodík SDH Velké Karlovice-Tísňavy 
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Zatím úspěšná golfová sezóna Matěje Bači

SPORT

Sezónu začal Matěj v dubnu ve španělském rezortu Real Club de Sotogrande na turnaji European Nations Cup 
31. místem. V květnu už si plnil klubové povinnosti ve Stuttgartu, kde byl opět velkou oporou Bundesligového 
týmu. Dobré výkony byly oceněny pozvánkou na Evropskou profesionální Challenge Tour. Na startu bylo 9 vítězů 
z DP World Tour.  Dlouho to vypadalo, že první zkušenost s touto Tour bude odměněna postupem mezi nejlepší 
hráče do víkendových kol, ale na 17. jamce Matějovy šance doslova odfoukl vítr, když výbornou ránu odnesl za 
hranice hřiště. Poté následoval přesun do Estonského Pärnu na mistrovství Evropy. Hřiště Matějovi neskutečně 
sedělo a znovu hrál nízká skóre, ale ani tak to na postup cutem do posledního kola o dvě rány nestačilo a obsadil 
73. místo. V Mnichově na German International Amateur Championshipna velmi dlouhém hřišti, za deště, větru a 
krup hrál Matěj zatím nejlepší golf v sezóně a od prvních jamek byl vidět na předních pozicích leaderbordu. 
Výborná hra vydržela všechny čtyři kola a Matěj si zaslouženě odvezl stříbrnou medaili!!! A přišel oblíbený turnaj 
Czech Open v Berouně. I tentokrát zde Matěj předváděl skvělou hru a potřetí za sebou byl nejlepším českým 
amatérem na tomto turnaji. Obsadil 2. místo za maďarským vítězem Bencem Bertényim. A nakonec jsme 
vyzkoušeli nový turnaj APŠ Junior Tour na Slovensku. V rezortu Welten Báč se Matěj opět předvedl. Hned v prvním 
kole zahrál rekord hřiště a i v následujících kolech hrál hluboko pod par hřiště. Konečné skóre -21 je i pro Matěje 
osobní maximum. Turnaj vyhrál a s Bencem Bertényim si pozice vyměnili.                                                                   (lb) 

VOLEJBAL  
Tradiční vo le jba lový tu rna j (9 .  ročník ) 

amatérských smíšených družstev TJ TATRAN Velké 
Karlovice na  Sokolském hřišti v  Karolince se  konal 
tentokrát v  sobotu 2.  9. 2022.  Počasí nám přálo. 
Účast družstev byla mezinárodní – přijel tým 
i  ze  Slovenska – Vrútok (Killeri), Šumperka (Vošuka 
a  Apalucha), Lužné u  Vsetína a  k tomu my – 
Karlovjani. Turnaj jsme odehráli na 2 antukových 
hřištích.  

Děkujeme Obci Velké Karlovice za  příspěvek 
na  ceny pro zúčastněná družstva – turnaj vyhráli 
volejbalisté ze  Šumperka, druhé místo obsadili 
Slováci z Vrútok u Martina a třetí místo jsme obsadili 
my. Zopakovali jsme si výsledek z  loňského roku. 
V  každém případě byla to i  společenská událost. 
Moc rádi se vždy potkáme.  

Členové našeho volejbalového oddílu nezaháleli 
ani přes léto. Hráli jsme vždy v  pátek na  nově 
vybudovaném antukovém hřišti u naší základní školy. 
Sestavili jsme i  tým mužů a  ti se  zúčastnili turnaje 
v  Karolince v  sobotu 19.  8. 2023 pořádaného 
karolinskými Sokoly – volejbalový turnaj Memoriál 
Oldřicha Křivého. Tam naši muži získali 8.  místo. 
Spoluhráčky zatím na  lavičce udatně fandily. Ovšem 
na  Josefovském turnaji v  Halenkově na  jaře 
letošního roku jsme dokonce turnaj vyhráli. Byl to 
turnaj halový a také za účasti slovenských hráčů.  

Nyní už začneme hrát zase v tělocvičně naší školy 
a budeme se těšit na další volejbalová setkání.                                              

                                                   Andrea Křenková

Ve dnech 9.  a 10.  září naše dvě posádky 
ve  složení Josef Drozd se  Zdeňkem Hořákem 
a  Oldřich Vašut s  Milanem Drozdem bojovali 
v  posledním závodě v  nové lokalitě v  Hrachovci 
u Valašského Meziříčí o body v mistrovství ČR truck 
trialu. Ten, kdo jste se  tam byli podívat, jste určitě 
nelitovali. Počasí bylo nádherné a posádky trucku 
vytvářely adrenalinové zážitky nejen pro sebe, ale 
i  pro diváky. Našim posádkám se  zadařilo vcelku 
dobře, když Josef Drozd se  Zdeňkem Hořákem 
obsadili krásné druhé místo a  tím potvrdili svůj 
první titul mistra ČR v  truck trialu. Olda s Milanem 
do  poslední sekce bojovali o  třetí místo, ale 
bohužel se  jim to nepodařilo a  skončili na  místě 
čtvrtém. Tímto bych chtěl pogratulovat celému 
teamu truck tria Ogaři ke skvělým výsledkům v celé 
sezóně a poděkovat našim sponzorům, bez kterých 
bychom tento sport nemohli vykonávat.  

Roman Zeť 
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MINI MORAVA 
 V sobotu 16. září 2023 se za krásného slunečného 

počasí otevřely brány fotbalového stadionu ve Velkých 
Karlovicích, aby uvítaly celkem 8  týmů mladých 
fotbalistů a  fotbalistek k  přátelskému utkání Mini 
Morava. Pro náš domácí celek pod vedením trenéra 
Roberta Bambucha to byla skvělá příležitost, aby si 
jeho svěřenci poměřili síly proti ligovým týmům 
z Opavy (2  týmy), Zlína, Půchova, Valašského Meziříčí 
(2  týmy) nebo Valašské fotbalové akademie. Naši 
fotbalisté rozhodně ostudu neudělali, hráli jako jeden 
tým, a  kromě prohry s  Valašským Meziříčím 0:2 
všechny ostatní zápasy vyhráli s celkovým skóre 36:4. 
(V.K. – Opava I 2:1, V.K. – Opava II 4:1, V.K. -Půchov 5:0, 
V.K.- Val. Meziříčí 5:0, V.K.- VFA 7:0, V.K. – Zlín 13:0)  

Tímto bychom chtěli poděkovat zastupitelstvu 
obce Velké Karlovice za  spolupráci, ochotu, a hlavně 

finanční příspěvek na nové dresy, ve kterých můžeme 
důstojně reprezentovat naši obec.                              (sb)

Zahájení nové šachové 
sezóny

SPORT

Šachisté zaháj i l i novou šachovou sezónu 
2023/2024  tréninky každý pátek od 16  hodin 
v  Karolince v  klubových prostorech IC, kde 
se připravují i šachisté z Velkých Karlovic.  

Čekají nás přípravy na  turnaje O  POHÁR                
1. VASTO – TURNAJ MLÁDEŽE, který pořádáme 
ve  spolupráci s  Valašským šachovým klubem 
mládeže,z.s. , bude se konat v sobotu 11.  listopadu 
ve  Valašském národním divadle v  Karolince. Další 
turnaj mládeže bude OKRESNÍ PŘEBOR ŠKOL 
V  ŠACHU ve  středu 15.  listopadu 2023  také 
ve Valašském národním divadle v Karolince. Věříme, 
že i  naše ZŠ bude mít družstvo reprezentantů 
na tomto turnaji.  

Minulou sezonu jsme šťastně zakončili v  červnu 
posledním turnajem v  klubovně a  udělali si letní 
pauzu. V jarní sezoně triumfoval hlavně Marek Dostál 
z Velkých Karlovic, vítězem se  stal v  jarním poháru 
1.VASTO – okresního přeboru ve  velmi početné 
kategorii čítající 64  hráčů do 14  let hraného 
na  dvaatřiceti šachovnicích. Jako jediný ze  všech     
90 účastníků (2 kategorie) získal 7 výher. Druhý 
skončil za uhraných 6 bodů Jan Stančík z Valašského 
Meziříčí a třetí Jiří Koudelka, 5,5 bodu z Pozlovic.  

Na novou sezónu jsme připraveni a  budeme 
se těšit na nové sportovní zážitky.  

Andrea Křenková, Šachový klub Karolinka

Dne 9.  9. 2023  se  na hlavním pardubickém 
závodišti konalo mistrovsví České republiky 
v  těžkém tahu chladnokrevných koní. Do tohoto 
mistrovství postoupilo 16 nejlepších koní z  celé 
republiky, kteří absolvovali kvalifikační závody 
v  průběhu roku, včetně karlovské dvojice Robert 
Bambuch a  kůň OLZER. Koně tahají železné sáně 
s  betonovým závažím na  trati dlouhé 22  metrů 
a  široké 5  metrů v  časovém limitu 1  minuta 
20 sekund. Po každém absolvovaném kole se váha 
navyšuje a kůň, který utáhne nejvyšší zátěž vyhrává. 
Letošní ročník probíhal na  suché, rozbité trati 
a karlovské dvojici se jako jediné ve startovním poli 
podařilo přetáhnout váhu 1 600 kg a tímto obhájit 
titul mistra České republiky z loňského roku.  

(sb) 
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Mladí biatlonisté si závěrem 
školního roku nesbalili tašku 
na dovolenou, ale na první letní 
soustředění, které se  tradičně 
konalo na  Šumavě. Krásné letní 
p oča s í , s p o u s t a n a j e týc h 
kilometrů na  kolečkových lyžích 
a na kole, taková je Šumava. Díky 
šéfkuchařům Zdence a Zdeňkovi 
Se id lovým, j sme se  nav íc 
nemuseli starat o  svou krmi 
a  mohli jsme tak využít svůj 
sportovní čas na maximum.  

Po p ř í j e z d u z  p r v n í h o 
soustředění jsme se  museli 
rychle otáčet, jelikož nás čekal 
p r v n í r e p u b l i k o v ý z á v o d 
ze  seriálu Silvini Skiroll Classics 
na  kolečkových lyžích. Ti, kteří 
znají tento dvojzávod, který začíná sobotní trasou 
Vsetín – Velké Karlovice a  nedělním výjezdem 
z Karolinky na Kohútku, tak musí smeknout před všemi 
závodníky, kteří to v  tomto roce neměli vůbec 
jednoduché. Počasí bylo sice krásné a  slunečné, ale 
vysoké teploty daly zabrat snad každému, nicméně 
zúčastnění po závodech odjížděli s úsměvem na tváři.  

Děkujeme všem, kteří se podíleli na této akci, ať už 
finanční podporou: Franz Josef Kaiser, Zlínský kraj, 
Valašsko – Horní Vsacko, Obec Velké Karlovice, Město 
Karolinka nebo těm, kteří připravili pro závodníky 
perfektní občerstvení za  „Pepišem“ a  těm, kteří 
občerstvili a  zařídili bezpečný průjezd závodníkům 
během závodu.  

DĚKUJEME!!!!  
Po domácích závodech odcestovali starší svěřenci 

na 14 – denní soustředění na Slovensko do Tatranské 
Štrby (Velké poděkování patří místnímu oddílu 
za skvělé tréninkové podmínky). Mladší svěřenci se po 
karlovské pouti odjeli soustředit na Bačkárku.  

Každé trénování a soustředění má návaznost. Naši 
starší biatlonisté se  zapojili do  Viessmannového 
poháru (Evropský pohár) v  letním biat lonu 
na  kolečkových lyžích. Jednalo se  o  trojzávod, který 
se jel na Slovensku v Osrblie, Polsko – Duszniky – Zdrój 
a  v Česku – Letohrad. Naši sportovci si na Slovensku 
v  Osrblie nevedli vůbec špatně: Adéla Krampotová 
(1.  místo a 3.  místo), David Štvrtecký (2.  místo a 

3.  místo), v  Polsku Adéla Krampotová (9.  místo a 
1.  místo), David Štvrtecký (11.  místo a 5.  místo). 
Poslední závod Viessmannového poháru se uskutečnil 
v  Letohradu 9.  9. – 10.  9. 2023, zároveň se  jelo 
i  Mistrovství České republiky na  kolečkových lyžích. 
Na  trati nezávodila pouze Adéla a David, ale i Kuba 
Štvrtecký. Adéla obsadila 12.  místo a  ze  stíhačky 
3.  místo (nezastřílela čistě, ale měla nejrychlejší čas 
ze  všech závodnic), David 21.  místo, ve  stíhačce 
se  vyšvihl na 9.  místo a  Kuba Štvrtecký ve  stíhačce 
obsadil 2. místo.  

F a n o u š c i z  V e l k ý c h K a r l o v i c o b s a d i l i 
bezkonkurenčně 1.  místo za  největší fanclub !!! 
Mys l ím, že můžeme bý t s  l e tn í p ř íp ravou 
spokojeni……  

Podzimní období dovrš íme nejen závody 
na kolečkových lyžích v Liberci a na Lipně (Frymburk), 
ale i s výstavbou zázemí budovy v Miloňovkách.  

Momentálně připravujeme 2.  část výstavby tohoto 
areálu, přemostění přes Bečvu s asfaltovou dráhou pro 
letní přípravu a  zasněžování. Plánované dokončení 
realizace je rok 2024/2025.  

Tímto chceme poděkovat všem za  finanční 
podporu těchto projektů – Národní sportovní 
agentura, Zlínský kraj, Obec Velké Karlovice, Český 
svaz biatlonu. Věříme, že i  nadále budou s  námi 
spolupracovat a rozvíjet sport v našem regionu. 

Daniela Detriková 

SPORT

Léto s biatlonem
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konaného dne 22. 06. 2023 
1/6 ZO určuje ověřovatele zápisu Bc. Ivetu 

Válkovou a Mgr, Petra Koňaříka. 
2/6 ZO schvaluje do návrhové komise pana Josefa 

Adama, Mgr. Danielu Detrikovou a Ing. Roberta 
Valcháře. 
3 / 6 ZO s c h v a l u j e p ro g ra m 6 . z a s e d á n í 

Zastupitelstva obce Velké Karlovice. 
4/6 ZO schvaluje zprávu ke kontrole plnění 

usnesení z 5. zasedání zastupitelstva obce. 
5/6 ZO bere na vědomí zprávu o činnosti Rady 

obce Velké Karlovice. 
6/6 ZO bere na vědomí závěrečný účet 2022 

Sdružení obcí Mikroregionu Vsetínsko, Svárov 1080, 
755 01 Vsetín, IČ 67728189 sestavený ke dni 

31.12.2022. 
7/6 ZO bere na vědomí závěrečný účet 2022 

Sdružení obcí Valašsko - Horní Vsacko, Radniční 
náměstí 42, 756 05 Karolinka, IČ 67728189 

sestavený ke dni 31.12.2022. 
8/6 ZO schvaluje: 
a) zařazení akce "Prodloužení splaškové kanalizace 

v údolí Podťaté" mezi investiční akce letošního roku, 
b) schvaluje cenovou nabídku pana Petr Václavíka, 

756 04 Nový Hrozenkov 705, IČ 60039914 na práce 
spojené s prodloužením splaškové kanalizace v údolí 
Podťaté - I. etapa ve výši 2 617 801,86 Kč bez DPH, tj. 3 
167 540,37 Kč včetně DPH. 

9/6 ZO schvaluje: 
a) zařazení opravy střechy na hasičském domě v 

údolí Jezerné mezi neinvestiční akce (opravy) 
letošního roku, 
b) ve výdajové části rozpočtu obce v paragrafu 

Požární ochrana - dobrovolná část zařadit na opravu 
střechy částku ve výši 600 tis. Kč, 
c) cenovou nabídku pana Josefa Pavelky, 756 06 

Velké Karlovice 172, IČ 73241342 na výměnu krytiny 
na hasičském domě v údolí Jezerné - cca 240 m2. 

Dosavadní krytina bude nahrazena pozinkovanou 
falcovanou krytinou. Cenová nabídka činí 335 091 

Kč bez DPH, tj. 405 460 Kč včetně DPH s tím, že po 
sundání staré krytiny bude posouzen stav střešní 

konstrukce, z tohoto důvodu může dojít k úpravě 
ceny. 
10/6 ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2023 

dle přiložené tabulky, která je nedílnou součástí 
zápisu. 
11/6 ZO schvaluje prodej pozemku v rámci 

vyhlášeného záměru č. 1/2023 manželům           a                
, 

bytem                      , parc. č. 3398/12 o výměře 993 
m2 za cenu 1 790 Kč/m2. 

12/6 ZO schvaluje prodej pozemku v rámci 
vyhlášeného záměru č. 1/2023 panu                             , 

bytem                         a slečně                              , 
bytem                                  , parc. č. 3398/11 o výměře 
916 m2 za cenu 1 790 Kč/m2. 

13/6 ZO zamítá nabídku                    a                                         
, bytem                      , o koupi obecního pozemku v 
lokalitě Miloňov (dle vyhlášeného záměru č. 1/2023). 

14/6 ZO schvaluje Smlouvu o zřízení věcného 
břemene služebnosti mezi obcí Velké Karlovice a 

společností Lesy České republiky, s.p., se sídlem 
Přemyslova 1106, 500 08 Hradec Králové, IČ 

42196451. Smlouva se týká pozemku p.č. 8379/1 v 
k.ú. Velké Karlovice v rozsahu 10 m2 (pozemek 

pod cyklostezkou). Obec se smlouvou zavazuje 
uhradit jednorázově 1 461 Kč + DPH společnosti Lesy 

ČR, s.p. 
15/6 ZO schvaluje prodej pozemků pod 

Tísňavským potokem p. č. 580/4 o výměře 26 m2, p. č. 
580/5 

o výměře 3 m2, p. č. 583/6 o výměře 33 m2, p. č. 
2329/2 o výměře 16 m2, p. č. 2329/3 o výměře 166 

m2, p. č. 2329/5 o výměře 139 m2 a p. č. 2329/7 o 
výměře 21 m2 vzniklých dle geometrického plánu č. 
543-13/2020 v katastrálním území Malé Karlovice mezi 
obcí Velké Karlovice a společností Lesy České 

republiky, s.p., se sídlem Přemyslova 1106, 500 08 
Hradec Králové, IČ 42196451 za cenu 20 200 Kč 

(za 404 m2, tj. 50 Kč/1 m2). 
16/6 ZO schvaluje Smlouvu o bezúplatném 

převodu vlastnického práva k nemovitým věcem č. 
UZSVM/ONJ/2703/2023-ONJM-SBP 37/2023-So 

mezi obcí Velké Karlovice a Úřadem pro zastupování 
státu ve věcech majetkových, se sídlem Rašínovo 

nábřeží 390, 128 00 Praha, IČ 69797111. 
Předmětem smlouvy je bezúplatný převod 

pozemků p.č. 1/10 a 4260/4 v k.ú. Velké Karlovice obci 
(u kruhového objezdu). 

17/6 ZO schvaluje zveřejnění záměru směny části 
pozemku p.č. 6877/6 ve vlastnictví obce Velké 

Karlovice za pozemky p.č. 8318/1 a 8318/3 a 
8213/5 (13 m2) společnosti Lesy České republiky, s.p., 

se sídlem Přemyslova 1106, 500 08 Hradec Králové, 
IČ 42196451. (Všechny pozemky se nacházejí v 

k.ú. Velké Karlovice.) 
18/6 ZO revokuje usnesení 13/5 ze dne 16.5.2023 

a schvaluje Smlouvu o právu provést stavbu 
mezi obcí Velké Karlovice a společností Ředitelství 

Usnesení z 6. zasedání Zastupitelstva  obce Velké Karlovice

OBECNÍ VĚSTNÍK
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18/6 ZO revokuje usnesení 13/5 ze dne 16.5.2023 a 
schvaluje Smlouvu o právu provést stavbu 

mezi obcí Velké Karlovice a společností Ředitelství 
silnic Zlínského kraje, příspěvková organizace, se 

sídlem K Majáku 5001, 76001 Zlín, IČ 70934860. 
Předmětem smlouvy je právo ŘSZK provést na 

částech dotčených pozemků p.č. 8082/3 a 8082/4 v 
k.ú. Velké Karlovice změnu (rekonstrukci) stavby 

"Silnice 111/487: Bzové, most, ev.č. 48712-3“ v 
rozsahu dle projektové dokumentace. Obec se v ní 
jako vlastník zavazuje uzavřít po dokončení stavby 
smlouvu, jejímž předmětem bude převod vlastnického 
práva k trvale zabraných částí pozemků z obce na 
Zlínský kraj. 

19/6 ZO schvaluje zařazení návrhu obce Velké 
Karlovice, sídlo Velké Karlovice 1, změna zařazení 

části p.č. 4063/1 a 4076/3 k. ú. Velké Karlovice z 
plochy občanské vybavenosti na plochu hromadné 

bydlení do druhé změny územního plánu. 
20/6 ZO schvaluje zařazení návrhu obce Velké 

Karlovice, sídlo Velké Karlovice 1, části parc. č. 3856/1 
a 3856/5 k. ú. Velké Karlovice na změnu zařazení 
parcely z plochy trvalý travní porost na plochu 

občanskou vybavenost do druhé změny územního 
plánu. 

21/6 ZO schvaluje zařazení návrhu obce Velké 
Karlovice, sídlo Velké Karlovice 1, týkající se 

přivaděče vodovodu z Karolinky (z úpravny vody) do 
druhé změny územního plánu. 

22/6 Na základě doporučení pořizovatele RNDr. 
Jiřího Švarce dle ustanovení § 6 odst. 5 písm. f) a § 46 

odst. 3 zákona č. 183/2006 Sb., o územním 
plánování a stavebním řádu ZO nesouhlasí s pořízením 

z měn y ú z e m n í h o p l á n u Ve l ké Ka r l o v i c e 
navrhovatele pana                             , bytem 

, par. č. st. 2106, 5035/3, 5048/1, 5049/1, 8352/35 v 
k.ú. Velké Karlovice (výstavba 1 rodinného domu se 
zázemím a výstavba zázemí k RD). 

23/6 ZO revokuje usnesení č. 15/2 ze dne 
29.11.2022 a na základě doporučení pořizovatele 
RNDr. Jiřího Švarce ZO schvaluje zařazení návrhu                          
, bytem                             , parč. č. 2191/1, k. ú. Malé 
Karlovice (výstavba rodinného domu) do druhé změny 
územního plánu. 

24/6 ZO ukládá vedení obce oslovit Odbor 
výstavby MěÚ Karolinka, Krajský úřad Zl. kraje a 
právníka Mgr. Aleše Gnidu s doporučením týkající se 
návrhu na pořízení změny ÚP manželů                           , 
(parc. č. 6301/5, 6304/7 v k. ú. Velké Karlovice). 

25/6 Zastupitelstvo obce Velké Karlovice schvaluje 
podle § 6 odst. 5 písm. b) a § 55 odst. 1 

zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a 
stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších 

a prováděcích předpisů, zprávu o uplatňování 
územního plánu Velké Karlovice za období 10/2017 - 

02/2023, včetně pokynů pro zpracování návrhu 
změny územního plánu Velké Karlovice s možností 

uplatnění prvků regulačního plánu. 
26/6 ZO schvaluje odměnu pro radní za výkon 

oddávajícího s účinností od 23.06.2023 ve výši 
1 000 Kč/den. 

27/6 ZO schvaluje příspěvek ve výši 45 000 Kč pro 
rok 2023 a ve výši 45 000 Kč pro rok 2024 formou 

neinvestiční dotace s povinností vypořádání pro 
Římskokatolickou farnost Velké Karlovice na částečnou 
úhradu mezd průvodcům u projektu „Otevřené brány". 

(rk) 
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POZVÁNKY, TIPY

 KATEŘINSKÝ JARMARK 
Dne 26. 11. se 

uskuteční v areálu 
Karlovského muzea 
již tradiční Kateřinský 
j a r m a r k , j e h o ž 
s o u č á s t í b u d e 
zahájení  výstav: 
„Andělé a andílci“ a 
výstavy Divadelního 
spolku KOS „Historie 
K a r l o v s k é h o 
o c h o t n i c k é h o 
souboru“.

ZVONICE NA SOLÁNI 

26. 8. – 17. 10. 2023 - 
Valašský salón výtvarných 
umělců – právě probíhá 

21. 10. – 21. 11. 2023 -  
Výstava obrazů k životnímu 
jubileu – Zdeněk Hudeček 

26. 11. 2023 – Host na 
Soláni s herečkou a dabérkou 
Valérii Zawadskou – beseda v 
d u c h u n a s t á v a j í c í h o 
a d v e n t n í h o č a s u a 
zavzpomínání na své dětství a 
rodinu především v době 
adventu a Vánoc 

25. 11. – 30. 11. 2024 – 
Miroslav Valenta – Historické 
b e t l é m y – 8 0 0 . v ý r o č í 
betlémářské tradice 

10. 12. 2023 – Vánoční 
pečení a zdobení perníčků 

28. 12. 2023 – Vánoční 
koncert s CM Soláň 
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POZVÁNKY, TIPY

Tipy na akce v Resortu Valachy 
Podzim bude v Resortu Valachy plný zajímavých akcí. Zváni jsou milovníci dobrého jídla a vína, děti i sportovci. 
Gastronomický víkend v Resortu Valachy 
• 7. – 8. 10. Grilování, živá hudba a program pro děti na terase (Horal) 
• 7. 10. Galavečer s michelinským šéfkuchařem Romanem Paulusem (Lanterna) 
• 8. 10. Kurz pečení valašských frgálů (Galik) 
Podzimní kouzlení se stezkou odvahy / Pojďte si s dětmi v sobotu 14. října 
užít oblíbené tvořivé odpoledne u hotelu Galik. Vyrobte cokoli z připravených 
přírodních materiálů a soutěžte o ceny, užijte si s dětmi doprovodný program a 
na závěr se vydejte na stezku odvahy. 
Běhej Valachy – závod pro dospělé i děti/ Poslední akce seriálu DATART 
Valachy tour se koná v sobotu 21. 10. u hotelu Galik. Dvě trasy pro dospělé, k 
tomu šest tras pro děti v různých věkových kategoriích...   
Svatomartinské hody i bílé lanýže/ V listopadu budou v Resortu Valachy nejen oblíbené Svatomartinské hody se 
Svatomartinskými víny, ale opět i Noc bílých lanýžů, tentokrát 16. 11. v hotelu Lanterna. 
Hudební večery a další akce/ Zpříjemněte si večer posezením u drinku a živé hudby! Pro ubytované i neubytované 
hosty pořádá hotel Lanterna pravidelné hudební večery s regionálními muzikanty. Na podzim se chystá hned několik 
večerů.  
Více o všech akcích na www.valachy.cz/akce  
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VÁNOČNÍ KONCERT 
"Rendez-Vous s Radkou Fišarovou" 

10. prosince 2023 / v 17:00 hod/ Kostel Panny Marie Sněžné ve Velkých Karlovicích

Od  listopadu předprodej vstupenek v Místní knihovně Velké Karlovice.  
Více informací na tel. čísle 603 269 144.
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